



[Ausstellung]

DECOMMUNI_ATION – Ausstellung in der Kunsthalle

Als Dekommunisierung wird das Verbot der Verwendung kommunistischer Symbole in der Ukraine bezeichnet. Im Jahre 2016 wurden im Zuge des politischen Umbruchs zahlreiche Monumente der Sowjet-Zeit zerstört, darunter 1.320 Lenin-Monumente. Im Forschungs- und Ausstellungsprojekt DECOMMUNI_ATION untersuchen 30 Künstler_innen aus der Ukraine und aus Deutschland die Kunst in totalitären Regimen, das Kulturerbe der Moderne, respektive die Zerstörungsprozesse von Monumenten und Sehenswürdigkeiten. Dabei werden auch die künstlerischen Freiheiten sowie deren Grenzen sondiert. Das Projekt ist eine Kooperation der weißensee kunsthochschule berlin mit der »Nationalen Akademie für Kunst und Architektur« in Kyiv sowie mit Soshenko33. Das Projekt wird gefördert im Programm »MEET UP! Deutsch-Ukrainische Jugendbegegnungen« der Stiftung »Erinnerung, Verantwortung und Zukunft« (EVZ).

DETAILS

Vernissage: Do., 24. Januar 2019, 19:00 Uhr
 Ausstellung: 25.1.-8.3.2019
 KHHP * KUNSTHALLE AM HAMBURGER PLATZ
 Gustav-Adolf-Straße 140, 13086 Berlin

→ Link: <http://kunsthalle.kh-berlin.de>

ENGLISH VERSION

DECOMMUNI_ATION – Exhibition at Kunsthalle

Decommunization is the name for the dismantling and prohibition of communist symbols in Ukraine. In 2016, as part of the political upheavals, numerous monuments from the Soviet era were destroyed, among them 1,320 Lenin monuments. In the research and exhibition project DECOMMUNI_ATION, 30 artists from Ukraine and Germany explore art in totalitarian regimes, the cultural heritage of modernism, and the processes of the destruction of monuments and tourist sites. This includes the exploration of artistic freedom and its limits. The exhibition DECOMMUNI_ATION presents the works created in this context. This project is a collaboration of the weißensee academy of art berlin with the »National Academy of Arts and Architecture« in Kyiv and Soshenko33. The project was implemented

+

+

+

+

within the »MEET UP! German-Ukrainian Youth Encounters« programme with support from the Foundation »Remembrance, Responsibility and Future« (EVZ).

Opening reception: Thursday, January 24, 2019, 7 pm

Exhibition: January 25 to March 8, 2019

KHHP * KUNSTHALLE AM HAMBURGER PLATZ

Gustav-Adolf-Straße 140, 13086 Berlin

→ Link: <http://kunsthalle.kh-berlin.de>

+

+

+

+

+

+

+

+

+

+

+

+

+

+

+

+

+